
 

LOCAL GRADE   
The local grade at Ecole Centrale Marseille is a numeric grade from 0 to 20 (classical French system) for most courses. The evaluation is passed if the local grade is 
equal or greater than 10.   
For some specific activities, an alphabetic grade is awarded. Those obtaining passing grades are divided into five subgroups: A outstanding performance, B above the 
average standard, C generally sound work, D fair but with significant shortcomings, E meets the minimum criteria, FX failed and a small amount of  work required 
before the credit can be awarded, F failed by a large amount.   
 
ECTS GRADE   
The ECTS system divides students between pass and fail groups, and then assesses the performance of these two groups separately. Those obtaining passing grades 
(local grade. >= 10) are divided into five subgroups: the best 10% are awarded an A grade, the next 25% a B grade, the next 30% a C grade, the next 25% a D grade 
and the last 10% an E grade. 
Those who have failed (local grade<10) are divided into two subgroups: local grade<10 and >= 7: FX a small amount of work required before credit can be awarded, 
and local grade <7: F considerable further work is required. 
For small groups, a second scale is computed (absolute scale): local grade>=16 A grade, local grade>=14 B grade, local grade>=12 C grade, local grade>=11 D grade 
and local grade>=10 E grade.   
 
ECTS CREDITS   
Each course is weighted by a credit depending on the workload. If the evaluation is passed the total amount of credits is awarded.   
 
GPA GRADE   
Our GPA system divides students between two groups, the first for which the local grade is greater than 7, the second for which the local is less than 7, and then 
assesses the performance of these two groups separately. For an evaluation less than 7, a 0 GPA is given. The first group is divided into 8 subgroups. Two different 
scales permit us to compute two different GPA:   
Scale A (statistic): the best 20% a 4 grade, the next 10% a 3.67 grade, the next 10% a 3.33 grade, the next 10% a 3 grade, the next 10% a 2.67 grade, the next 10% a 
2.33 grade, the next 10% a 2 grade and the last 20% a 1.67 grade.   
Scale B (absolute): note>=14 GPA 4, note>=13 GPA 3.67, note>=12 GPA 3.33, note>=11 3.0, note>=10 GPA 2.67, note>=9 GPA 2.33, note>=8 GPA 2, note>=7 
GPA 1.67.   
The GPA is the best of GPA obtained with scales A and B.   
 
VALIDATION   
Indicate if the evaluation is passed or failed. An evaluation validated in an alternative program is marked 'Cred. Tranf.' (Credit Transfer). An evaluation validated 
beyond the regular sessions 1 and 2 is marked 'Spec. Val.'. If the evaluation is failed, the mark 'Not validated' appears. In special cases, the academic jury may validate 
the course if the local grade is really close to 10 (but still <10): 'Spec. Valid.'.   
 
SESSION   
Students are offered a second session if the first one is failed during the regular year. The session when the evaluation is passed is indicated. If the evaluation is passed 
after the 2 regulars session, mention '>2' is indicated and the ECTS grade is not awarded.   
 
SUMMARY   
The total credit numbers awarded and the weighted mean GPA are given to summarize the performances. A GPA beyond 3.00 shows excellent results in our 
curriculum. 
 
-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------  
 
NOTE   
Le système de notation à l'Ecole Centrale de Marseille est pour la majorité des Unités d'Enseignement une note numérique comprise entre 0 et 20. L'Unité 
d'Enseignement est validée si et seulement si la note est supérieure ou égale à 10.   
Pour certaines activités une note alphabétique est donnée sur 5 niveaux : A excellent travail, B très bon travail, C bon travail, D travail correct, E validé avec les critères 
minimaux.   
 
GRADE ECTS   
Le système ECTS divise les élèves en 2 groupes, les élèves qui valident (note>=10) et ceux qui ne valident pas (note<10). Les élèves qui valident sont divisés 
statistiquement en 5 classes: les meilleurs 10% grade A, les 25% suivants grade B, les 30% suivants grade C, les 25% suivants grade D les derniers 10% grade E.  
Ceux qui échouent sont divisés en 2 groupes : ceux qui ont entre 7/20 et 10/20 grade FX -échec qui peut facilement être compensé par un travail modéré- et ceux qui 
ont moins de 7 grade F -un travail considérable est nécessaire pour valider-.   
Pour les « petits groupes », une seconde échelle de grade est définie, absolue cette fois : note>=16 grade A, note>=14 grade B, note>=12 grade C, note>=11 grade D et 
note>=10 grade E.   
 
CREDITS ECTS   
Chaque Unité d'Enseignement a un nombre de crédits dépendant de la charge de travail nécessaire pour la valider. Si l'Unité d'Enseignement est validée, les crédits sont 
accordés.   
 
GRADE GPA   
L'indicateur GPA est calculé en divisant la population étudiante entre ceux qui ont au moins 7/20 et ceux qui ont moins de 7/20. Ces derniers obtiennent un GPA de 0 à 
l'Unité d'Enseignement correspondante. Ceux qui ont plus de 7/20 sont divisés en 8 classes. Deux échelles permettent chacune de calculer un GPA :   
- échelle A (statistique) : les meilleurs 20% ont 4, les 10% suivants 3.67, les 10% suivants 3.33, les 10% suivants 3, les 10% suivants 2.67, les 10% suivants 2.33, les 
10% suivants 2 et les derniers 20% 1.67   
- échelle B (absolue) : note>=14 GPA 4, note>=13 GPA 3.67, note>=12 GPA 3.33, note>=11 GPA 3.0, note>=10 GPA 2.67, note>=9 GPA 2.33,  note>=8 GPA 2, 
note>=7 GPA 1.67  
Le GPA de l'Unité d'Enseignement est le meilleur des 2 échelles.   
 
VALIDATION   
Indique si l'Unité d'Enseignement est validée ou non. Une Unité d'Enseignement peut être validée par transfert de crédit (validée dans une formation extérieure à ECM) 
: mention 'Validé TDC'. Pour une Unité d'Enseignement validée au-delà des sessions régulières 1 et 2, la mention 'VHS' (Validé Hors Session) est indiquée.  
Pour une Unité d'Enseignement non validée, la mention est 'Non validé'. Dans certains cas précis où l'élève est proche de la note de 10/20, le jury peut prononcer une 
validation de l'Unité d'Enseignement par Validation Spéciale de Jury : mention 'DSJ'.   
 
SESSION   
Le numéro de mention est donné. Les sessions normales sont 1 et 2. Au-delà, l'indication '>2' montre que la validation a eu lieu plus tard. Au-delà de la session 2, aucun 
grade ECTS n'est attribué.   
 
RECAPITULATIF   
Le nombre total de crédits obtenus et la moyenne pondérée des GPA sont donnés. Un GPA au-delà de 3 indique un bon niveau de performances.  


